
IV Niedziela Wielkanocy (A)

Tekst Ewangelii ( J  10,1-10): Zaprawd?, zaprawd?, powiadam wam: 

Kto nie wchodzi do owczarni przez bram?, ale wdziera si? inn? 

drog?, ten jest z?odziejem i rozbójnikiem. Kto jednak wchodzi przez 

bram?, jest pasterzem owiec. Temu otwiera od?wierny, a owce 

s?uchaj? jego g?osu; wo?a on swoje owce po imieniu i wyprowadza 

je. A kiedy wszystkie wyprowadzi, staje na ich czele, a owce 

post?puj? za nim, poniewa? g?os jego znaj?. Natomiast za obcym 

nie pójd?, lecz b?d? ucieka? od niego, bo nie znaj? g?osu obcych».

T? przypowie?? opowiedzia? im Jezus, lecz oni nie poj?li znaczenia 

tego, co im mówi?. Powtórnie wi?c powiedzia? do nich Jezus: 

«Zaprawd?, zaprawd?, powiadam wam: Ja jestem bram? owiec. 

Wszyscy, którzy przyszli przede Mn?, s? z?odziejami i 

rozbójnikami, a nie pos?ucha?y ich owce. Ja jestem bram?. Je?eli 

kto? wejdzie przeze Mnie, b?dzie zbawiony - wejdzie i wyjdzie, i 

znajdzie pasz?. Z?odziej przychodzi tylko po to, aby kra??, zabija? 

i niszczy?. Ja przyszed?em po to, aby [owce] mia?y ?ycie i mia?y je 

w obfito?ci».

«Ja jestem bram? owiec»
P. Pere SUÑER i Puig SJ 

(Barcelona, Hiszpania)

Dzisiaj, w Ewangelii, Jesus pos?uguje si? dwoma metaforami odnosz?cymi si? do 

Niego samego: On jest pasterzem. I on jest bram?. Jesus jest dobrym pasterzem, 

który zna owce. «Wo?a je jedn? po drugiej » (J 10,3). Dla Jesusa, nie jeste?my 

numerami; z ka?dym ma osobisty kontakt. Ewangelia nie jest wy??cznie doktryn?: 

jest osobistym zaanga?owaniem Jesusa w nas.

I nie tylko zna nas osobi?cie. On tak?e kocha nas osobi?cie. "Zna?" w Ewangelii 



Jana, nie jest tylko aktem zrozumienia, lecz aktem zaanga?owania ze znajom? 

osob?. Jezus zatem nosi ka?dego z nas w Swoim sercu. I my powinni?my zna? Go w 

ten w?a?nie sposób. Poznanie Jezusa to nie tylko akt wiary, ale tak?e 

dobroczynno?ci, mi?o?ci. "Sprawd?cie czy znacie Go - mówi? Grzegorz I 

komentuj?c ten tekst - nie poprzez fakt, ?e wierzycie, lecz poprzez mi?o??." A 

mi?o?? objawia si? w uczynkach.

Jezus to tak?e brama. Jedyna brama. "Je?eli kto? wejdzie przeze Mnie, b?dzie 

zbawiony" (J 10:9). I nieco dalej podkre?la: "Nikt nie przychodzi do Ojca inaczej 

jak tylko przeze Mnie" (J 14:6). Dzisiaj, niezrozumiany ekumenizm sprawia, ?e 

niektórzy s?dz?, ?e Jezus jest jednym z wielu zbawicieli: Jezus, Budda, Konfucjusz 

..., Mahomet, czy to wa?ne!? Nie! Kto b?dzie zbawiony, b?dzie zbawiony przez 

Jezusa Chrystusa, nawet je?eli w tym ?yciu nie zdaje sobie z tego sprawy. Kto 

walczy by czyni? dobro, ma ?wiadomo?? czy nie, robi to przez Jezusa. My, dzi?ki 

darowi wiary, wiemy o tym. Dzi?kujmy za to. Dodajmy stara?, aby przej?? przez 

bram?, która, cho? jest w?ska, On nam j? otwiera na o?cierz. I ?wiadczmy o tym, ?e 

ca?a nasza nadzieja jest w Nim.


